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V nedeľu 4.12.2016 sa uskutočnil 2. ročník 
vianočných trhov v Alekšinciach, ktorý sa 
konal v priestoroch kultúrneho domu. Svoje 
výrobky prišlo predávať viac ako 20 predaj-
cov, vystúpili deti z materskej školy a Veselí 
seniori. Počas trhov sa deti mohli zúčastniť 
súťaže v zdobení medovníkov. 

Podvečer nás prišiel navštíviť Mikuláš, 
ktorý deťom rozdal sladkosti. Ďakujeme 
všetkým, ktorí sa podieľali na organizovaní 
trhov a teší nás vysoká návštevnosť. Dú-
fame, že aj tento rok sa spolu stretneme a 
spríjemníme si predvianočné obdobie.

Vianočné trhy v 
Alekšinciach
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Vážení spoluobča-
nia, milí priatelia 
Ani sme sa nena-
zdali a vykročili 
sme do nového roka 
2017. Dovoľte mi 

aby som vám všetkým Alekšinčanom od srdca 
zaprial do nového roku všetko dobré, pevné 
zdravie vám a vašim rodinným príslušníkom, 
a veľa osobných ako i pracovných úspechov, a 
zároveň sa za rok 2016 poďakoval spoluobča-
nom, ale i osobným priateľom, ktorí sa na úkor 
svojho voľného času a bez nároku na finančnú 
odmenu podieľali na organizovaní rôznych 
športových či kultúrnych podujatí alebo iným 
spôsobom pomohli dobrej veci slúžiacej nám 
všetkým. ĎAKUJEM.

Veľa z nás počas sviatkov bilancovalo, čo sa 
podarilo a čo nie v tom roku, ktorý sa kon-
čí. Iste sa zamýšľame i nad tým, čo nás čaká 
v roku, ktorý nasleduje. Kladieme si otázku 
bude lepší, bude sa nám dariť, budeme zdraví, 
neprídeme o zamestnanie, bude sa dariť na-
šim deťom v škole? Mnoho mladých, pre kto-
rých končia roky sedenia v školských ľaviciach 
si kladú otázky – zmaturujem?, zamestnám 
sa?, zoberú ma vysokú školu??? To sú otázky, 
na ktoré teraz nepoznáme odpoveď, ale jedno 
si vieme povedať, budeme sa snažiť, aby as-

poň časť z otázok bola na konci roka zodpove-
daná slovíčkom ÁNO, podarilo sa mi... 

Za uplynulé dva roky vo funkcii starostu 
obce som sa naučil dávať reálne a hlavne 
zrealizovateľné záväzky a ciele. Nebudem tu 
rozpisovať, čo všetko sme spoločne s poslan-
cami obecného zastupiteľstva ako i zamest-
nancami OcÚ urobili v roku 2016. Nerobíme 
to pre nás, ale pre vás všetkých Alekšinčanov 
a vaša vďaka, keď sa stretneme v obci a po-
viete mi to - je dobrá vec, že ste vykosili tú 
zelinu, konečne ste nám opravili výtlky na 
príjazdovej ceste, tečie nám čistejšia voda, 
pekne ste pripravili kultúrne spoločenskú 
akciu, to je naším motorom, ktorý nás ženie 
dopredu. Sme ľudia, a tak ako nás chválite, 
tak sa nám dostáva i kritiky a z tej sa mu-
síme poučiť, vybrať si z nej to podstatné a 
ísť ďalej. Preto pri príprave rozpočtu na rok 
2017 sme sa snažili. aby investičné akcie boli 
plánované tak, aby sme sa dotkli každej časti 
našej obce.

Od môjho nástupu sa skoro v každom vydaní 
našich Alekšinských novín venujem dobudova-
niu kanalizácie. V mesiacoch november – de-
cember 2016 sa vykonali práce na ČOV / Čistič-
ke odpadových vôd / bola doplnená chýbajúca 
technológia, riadiaci panel. Pevne verím že v 

Slovo starostu obce prvých mesiacoch príde k doplneniu zariadenia 
do prečerpávacích staníc a následným skúškam 
pred spustením do skúšobnej prevádzky. Pred 
spustením budú občania, ktorým bola vybudo-
vaná kanalizačná prípojka pozvaní na pracov-
né stretnutie, kde budú dohodnuté a vysvetlené 
možnosti napojenia sa na kanalizáciu. 

Na rok 2017 sme si pripravili niekoľko investič-
ných akcií, ako zveľadenie miestneho cintorína 
/ oprava domu smútku, realizácia urnových 
miest /, oprava miestnych komunikácií, obnova 
autobusových zastávok, ako i inžinierska čin-
nosť s prípravou na chodník, ktorý by prepojil 
železničnú stanicu s železničným priecestím na 
križovatke do obce Lukáčovce, oprava komu-
nikácie nad Miestnym kynologickým klubom 
ako i iné. Pevne verím že všetko prispeje k 
vášmu prospechu a spríjemneniu života v našej 
obci.

Osobne verím, že rok 2017 bude pre nás všet-
kých lepším rokom a ciele, ktoré sme si stanovili 
sa nám podarí spoločnými silami dosiahnuť. 
Dovoľte mi ešte raz vám popriať hlavne veľa 
zdravia, aby sa nám spoločne darilo, a aby sme 
v roku 2017 prežili krásne chvíle pri športových 
či kultúrnych podujatiach v našej malebnej 
obci Alekšince

s pozdravom a úctou,
starosta obce Radoslav Ťapušík

Spoločenská
kronika

Gratulujeme našim 
jubilantom!

n Pavol Gajdoš   80 r.
n Karol Bulla  92 r.
n Marcela Teplánská  80 r.
n Angela Slaná  94 r.
n František Lipka  92 r.
n Ján Turánek 80 r.
n Štefánia Joštová  85 r.
n Milan Králik 80 r. 

Narodili sa:
September 2016: Samuel Skokan
Október 2016: Leo Lovas
Október 2016: Šimon Plecho

Blahoželáme!

Manželstvo uzatvorili:
n Mgr. Kristína Hašpicová a Tomáš 
Húlan
n Mgr. Alena Kyjaková  a Ing. Anton 
Kušnír
n Ing.  Michaela Grofčíková a Ing.
Michal Hargaš
n Martina Tomiová a Ivan Biháry

Blahoželáme!

Opustili nás:
Emília Gudábová 88 rokov 
Emília Košťálová 70 rokov

Úprimnú sústrasť
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Aj tento rok sme skúsili šťastie pri predaji na vianočných trhoch v našej obci. Rozhodli 
sme sa zase predávať vianočné pečivo, keďže vlani sme s ním mali úspech. Vtedy to 
však bolo trochu ľahšie - každá gazdinka, naša členka, už mala čo - to upečené, lebo 
trhy boli tesne pred Vianocami a mohla obetovať trochu aj na predaj. Ale tohto roku 
boli trhy skoro a museli sme sa teda pustiť do sólo pečenia. Rozhodli sme sa len pre 
dva druhy pečiva – medovníky a linecké pečivo. Mysleli sme, že to bude také fádne, ale 
rozmanitosť medovníkov je veľká a každá z nás má iný recept. Veru nás to nesklamalo. 

Keď sme všetko upečené pečivo dali na stôl a delili na malé tácky, bolo to pekné a s 
výsledkom sme boli spokojné. Náš artikel sme predávali za ľudovú cenu jedno euro za 
tácku. Spočiatku to veľmi nešlo. Aj sme si už rozprávali, že keď sa to nepredá, zjeme to 
na mikulášskom posedení, ktoré sme mali mať o týždeň. Veď také pečivo sa nepokazí. 
Ale zrazu sa obchod začal dobre rozvíjať, tácky sa míňali jedna radosť. Predali sme 
všetko, ba aj svoje, ktoré sme mali odložené. 

Hoci sme na tom veľa nezarobili, veď robotu sme si nerátali, hrial nás dobrý pocit, že 
sme možno pomohli mladým gazdinkám, alebo si deti pochutnali na koláčikoch aj 
pred sviatkami. Okrem toho sme sa aj zabavili, zajedli si dobrej kapustnice, niektorí aj 
huspeninky a iných dobrôt, ktoré sa tam ponúkali. 

Vianočné trhy nie sú len o predaji, ale aj o stretnutiach a oddychu, úsmeve, či dobrom 
slove. Tak nech sa na budúci rok zase vydaria.

predsedníčka ZO JDS

Dôchodcovské okienko Posedenie pri pesničke
Každý rok od začiatku založenia našej or-
ganizácie pripravujeme mikulášske pose-
denie, spojené s občerstvením, predvia-
nočnou náladou a nejakým darčekom. Tak 
tomu bolo aj v tomto roku. Hoci posedenie 
bolo plánované na nedeľu 11.12. pre spoloč-
nú vianočnú spoveď v kostole sme ho pre-
sunuli na sobotu. Členov bolo trochu menej 
ako po iné roky, lebo mnohí sú už naučení, 
že všetky akcie mávame v nedeľu, ale nič to 
neubralo na dobrej nálade. 

Deti zo školského klubu nám pripravili 
každému pekný a milý darček - bieleho 
anjelíka. Bolo to naozaj milé prekvapenie 
a zo srdca ďakujeme. Pekným vianočným 
programom nás potešili deti z materskej 
školy a tiež zo školského klubu. Tešíme sa 
z toho, že s nimi chodia na naše akcie aj ich 
rodičia a my sa spolu s nimi tiež tešíme, aké 
sú ich detičky šikovné. V tomto roku im to s 
programom naozaj vyšlo. Nedali sa zahan-
biť ani naši Veselí seniori. 

Dobre nám padlo pospomínať si na staré 
predvianočné a vianočné zvyky, ktoré nám 
pripomenuli naše detstvo. Vypočuli sme 
si peknú vianočnú rozprávku i vianočné 
piesne. Mikuláš s čertom a anjelom nám 
rozdalo pripravené darčeky. Ďakujeme im, 
že nám venovali svoj čas. Po malom občer-
stvení prišla na rad aj tombola. Výhra vždy 
poteší. 

Ďakujeme našim tombolovým sponzorom, 
obecnému úradu, obzvlášť pánu starostovi, 
pani Alenke Kotúčovej, obom manželom 
Lukáčikovým, COOP Jednote, a ak som nie-
koho nechtiac vynechala aj tomu. Zároveň 
ďakujem aj celému výboru organizácie a 
spevákom, ktorí všetko zabezpečili, alebo 
zvlášť pomáhali, aby sa podujatie vydarilo. 

 Marta Valentová – predseda ZO JDS

Taký názov malo naše posedenie v nedeľu 
13.11. 2016. Bola to akási náhrada za plá-
nované divadelné prestavenie, ktoré sa z 
technických príčin neuskutočnilo. Myslela 
som, že studený vietor a skoré stmievanie sa 

odrazí aj na účasti našich členov, ale bola som 
veľmi milo prekvapená. Bolo ich tak - akurát. 
Pesničkový program urobili naši speváci a 
mali sme aj milú návštevu – spevácky súbor 
z Rumanovej. 

Oplatí sa pozývať na akcie súbory zo sused-
ných obcí. Ľudia sa navzájom poznajú, či už 
z videnia alebo spolupracovali na družstve, 

či štátnych majetkoch, chodili spolu na vlaku 
prípadne autobuse do práce. Zaspievali nám 
pesničky, ktoré sme veľmi nepoznali a poroz-
právali nám o svojom súbore a činnosti v ich 
organizácii. My sa zase porozprávali ako je to 
u nás. 

Po občerstvení sme si zase všetci spolu zaspie-
vali. Na záver posedenia bola rozlúčka taká 
dojímavá, akoby sa lúčili starí dobrí priatelia. 
Bolo to príjemné posedenie. Zároveň ďaku-
jem všetkým, ktorí ho pomáhali organizovať, 
zabezpečili občerstvenie a výdatne sa činili v 
kuchyni a pri obsluhe. 

Marta Valentová – predseda ZO JDS

Mikulášske posedenie
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UZNESENIA zo 16. rokovania – 
10. riadneho zasadnutia Obecného 

zastupiteľstva obce Alekšince 
zo dňa 15.11.2016

 Uznesenie č. 227/2016
a) schvaľuje návrhovú komisiu v zložení: 
Ing. Pavel Božik, Peter Čačaný
b) berie na vedomie overovateľov zápisni-
ce: Anna Moravcová, Dušan Kotúč, určenie 
zapisovateľa: Valéria Skokanová 
c) konštatuje, že na rokovaní OZ bolo prí-
tomných 7 poslancov
HLASOVANIE: ZA: všetci 7 poslanci 
 Uznesenie č. 228/2016
schvaľuje program 16. zasadnutia obecné-
ho zastupiteľstva – 10. riadneho zasadnutia 
HLASOVANIE: ZA: všetci 7 poslanci
 Uznesenie č. 229/2016
ukladá stavebnej komisii a komisii pre 
legislatívu prerokovať žiadosť ZŠ s MŠ 
Alekšince o uvoľnenie bytu v budove školy v 
komisiách a navrhnúť riešenie na najbližšie 
zasadanie OZ
HLASOVANIE: ZA: všetci 7 poslanci
 Uznesenie č. 230/2016
berie na vedomie žiadosť p. Zuzany Majta-
novej o zavedenie verejného osvetlenia pri 
jej dome
HLASOVANIE: ZA: všetci 7 poslanci
 Uznesenie č. 231/2016
berie na vedomie žiadosť pána Ladislava 
Ohrajtera o dobudovanie verejného osvetle-
nia v časti Žomboch 
HLASOVANIE: ZA: všetci 7 poslanci
 Uznesenie č. 232/2016
ukladá finančnej komisii prerokovať žia-
dosti o finančný príspevok v komisii a na-
vrhnúť riešenie na najbližšie zasadanie OZ 
HLASOVANIE: ZA: všetci 7 poslanci
 Uznesenie č. 233/2016
berie na vedomie Správu o výsledku ná-
slednej finančnej kontroly č. 2/2015
HLASOVANIE: ZA: všetci 7 poslanci
 Uznesenie č. 234/2016
ukladá legislatívnej komisii prepracovať 
VZN č. 2/2016 o hospodárení a nakladaní 
s majetkom obce
HLASOVANIE: ZA: všetci 7 poslanci
 Uznesenie č. 235/2016
berie na vedomie Individuálnu výročnú 
správu za rok 2015
HLASOVANIE: ZA: všetci 7 poslanci
 Uznesenie č. 236/2016
berie na vedomie Konsolidovanú výročnú 
správu za rok 2015

HLASOVANIE: ZA: všetci 7 poslanci
 Uznesenie č. 237/2016
berie na vedomie Správu nezávislého audí-
tora za rok 2015
HLASOVANIE: ZA: všetci 7 poslanci

UZNESENIA zo 17. rokovania – 
11. riadneho zasadnutia Obecného 

zastupiteľstva obce Alekšince 
zo dňa 16.12.2016

 Uznesenie č. 238/2016
a) schvaľuje návrhovú komisiu v zložení: 
Peter Čačaný, Dušan Kotúč
b) berie na vedomie overovateľov zápis-
nice: Anna Moravcová, Ing. Andrej Lipka, 
určenie zapisovateľa: Valéria Skokanová 
c) konštatuje, že na rokovaní OZ bolo prí-
tomných 7 poslancov
HLASOVANIE: ZA: všetci 7 poslanci 
 Uznesenie č. 239/2016
schvaľuje program 17. zasadnutia obecné-
ho zastupiteľstva – 11. riadneho zasadnutia 
HLASOVANIE: ZA: všetci 7 poslanci
 Uznesenie č. 240/2016
schvaľuje predĺženie nájomnej zmluvy o 
prenájme nebytových priestorov zo dňa 
02.12.2012 v článku III. bod 1) doba nájmu 
: od 1.1.2017 do 30.6.2017
HLASOVANIE: ZA: všetci 7 poslanci
 Uznesenie č. 241/2016
schvaľuje Správu o výchovno-vzdelávacej 
činnosti ZŠ s MŠ za školský rok 2015/2016
HLASOVANIE: ZA: 5 – Ing. Pavel Božik, 
Peter Čačaný, Anna Moravcová, Dušan 
Kotúč, Ing. Anton Kušnír, 
ZDRŽAL SA: 2 – Bohumil Kišac, Ing. An-
drej Lipka
 Uznesenie č. 242/2016
schvaľuje Dodatok č. 1 k Zriaďovacej listine 
ZŠ s MŠ Alekšince zo dňa 20.8.2008
HLASOVANIE: ZA: všetci 7 poslanci
 Uznesenie č. 243/2016
schvaľuje Dodatok č.3 k VZN č. 1/2013 o 
určení výšky dotácie na prevádzku a mzdy 
na jedno dieťa materskej školy a školských 
zariadené so sídlom na území obce Alekšin-
ce
HLASOVANIE: ZA: všetci 7 poslanci
 Uznesenie č. 244/2016
ruší uznesenie č. 168/2016 zo dňa 
22.01.2016
HLASOVANIE: ZA: všetci 7 poslanci
 Uznesenie č. 245/2016
a) schvaľuje 
1) účel, na ktorý sa požaduje podpora – bu-

dúcu kúpu 24 nájomných bytov bežného 
štandardu , ktoré budú postavené v „2 x 
Bytový dom – kat. úz. Alekšince“, na po-
zemku reg. C KN parcela č. 108/1, 108/19 
v k. ú. Alekšince podľa projektovej doku-
mentácie spracovanej projektantom Ing. 
Marcelom Hipíkom v 11/2015, overenej v 
stavebnom konaní – stavebné povolenie č. 
SP 886/2015-004- Ing. Tá, právoplatné dňa 
28.12.2015 v nasledovnej špecifikácii:
SO 01 - Bytový dom (12 bytových jednotiek)
I. NP 1 x 3-izbový byt, plocha 61,33 m2 – s 
kompletným príslušenstvom
 1 x 3-izbový byt, plocha 56,89 m2 - s kom-
pletným príslušenstvom
 1 x 3-izbový byt, plocha 61,33 m2 - s kom-
pletným príslušenstvom
 1 x 1-izbový byt, plocha 37,08 m2 - s kom-
pletným príslušenstvom
II. NP 1 x 3-izbový byt, plocha 64,23 m2 – s 
kompletným príslušenstvom
 1 x 3-izbový byt, plocha 59,79 m2 - s kom-
pletným príslušenstvom
 1 x 3-izbový byt, plocha 64,23 m2 - s kom-
pletným príslušenstvom
 1 x 1-izbový byt, plocha 37,08 m2 - s kom-
pletným príslušenstvom
III. NP 1 x 3-izbový byt, plocha 64,23 m2 – s 
kompletným príslušenstvom
 1 x 3-izbový byt, plocha 59,79 m2 - s kom-
pletným príslušenstvom
 1 x 3-izbový byt, plocha 64,23 m2 - s kom-
pletným príslušenstvom
 1 x 1-izbový byt, plocha 37,08 m2 - s kom-
pletným príslušenstvom
+ spoločné priestory, spoločné zariadenia a 
príslušenstvo bytového domu
SO 02 Bytový dom (12 bytových jednotiek)
I. NP 1 x 3-izbový byt, plocha 56,54 m2 – s 
kompletným príslušenstvom
 1 x 3-izbový byt, plocha 55,15 m2 - s kom-
pletným príslušenstvom
 1 x 3-izbový byt, plocha 56,60 m2 - s kom-
pletným príslušenstvom
 1 x 1-izbový byt, plocha 35,19 m2 - s kom-
pletným príslušenstvom
II. NP 1 x 3-izbový byt, plocha 59,20 m2 – s 
kompletným príslušenstvom
 1 x 3-izbový byt, plocha 57,81 m2 - s kom-
pletným príslušenstvom
 1 x 3-izbový byt, plocha 59,26 m2 - s kom-
pletným príslušenstvom
 1 x 1-izbový byt, plocha 35,19 m2 - s kom-
pletným príslušenstvom
III. NP 1 x 3-izbový byt, plocha 59,20 m2 – s 
kompletným príslušenstvom

Uznesenia obecného zastupiteľstva
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 1 x 3-izbový byt, plocha 57,81 m2 - s kom-
pletným príslušenstvom
 1 x 3-izbový byt, plocha 59,26 m2 - s kom-
pletným príslušenstvom
 1 x 1-izbový byt, plocha 35,19 m2 - s kom-
pletným príslušenstvom
+ spoločné priestory, spoločné zariadenia 
a príslušenstvo bytového domu a budú-
cu kúpu príslušnej technickej vybavenosti 
podmieňujúcej výstavbu a užívanie nájom-
ných bytov  (SO 03 Spevnené plochy, SO 04 
Vodovodná prípojka, SO 05 Kanalizačná 
prípojka a žumpa, SO 06 Prípojka plyno-
vodu, SO 07 Elektrická prípojka a rozvod 
NN, SO 08 Sadové úpravy), ktorá bude zre-
alizovaná na pozemku reg. C KN parcela č. 
108/1, 108/19, 107/10, 107/3, 114/11,114/18 
v k.ú. Alekšince podľa projektovej doku-
mentácie spracovanej projektantom Ing. 
Marcelom Hipíkom. V 11/2015, overenej v 
stavebnom konaní – stavebné povolenie č. 
SP 886/2015-004- Ing.Tá, právoplatné dňa 
28.12.2015 a podľa projektovej dokumentá-
cie spracovanej projektantom Ing. Petrom 
Melišom v 11/2015, overenej v stavebnom 
konaní – stavebné povolenie č. 886/2015-
003, právoplatné dňa 15.01.2016

 2) investičný zámer obce Alekšince reali-
zovať budúcu kúpu 24 nájomných bytov 
bežného štandardu, ktoré budú postave-
né v bytových domoch podľa bodu 1) od 
spoločnosti Innovia , s.r.o., Na hlinách 12, 
Trnava, IČO 36 744 450 a investičný zámer 
realizovať budúcu kúpu príslušnej technic-
kej vybavenosti podmieňujúcej výstavbu a 
užívanie nájomných bytov podľa bodu 1) 
od spoločnosti Innovia , s.r.o., Na hlinách 
12, Trnava, IČO 36 744 450
 
3) spôsob financovania budúcej kúpy ná-
jomných bytov bežného štandardu v cel-
kovej cene podľa zmluvy o budúcej kúpnej 
zmluve vo výške 1 149 000,- € prostredníc-
tvom úveru zo ŠFRB vo výške 65 % obsta-
rávacej ceny t.j. 746 850,- € a dotácie z Mi-
nisterstva dopravy, výstavby a regionálneho 
rozvoja SR vo výške 35 % obstarávacej ceny 
t.j. 402 150,- €, v prípade neposkytnutia do-
tácie výlučne úverom zo ŠFRB vo výške 100 
% obstarávacej ceny t.j. 1 149 000,- €

4) spôsob financovania budúcej kúpy tech-
nickej vybavenosti podmieňujúcej výstavbu 
a užívanie nájomných bytov v celkovej cene 
podľa zmluvy o budúcej kúpnej zmluve vo 
výške 33 300,- € z vlastných zdrojov z roz-
počtu obce 

5) predloženie žiadostí o úver zo ŠFRB a 
predloženie žiadosti o dotáciu z PRB MD-
VRR SR na budúcu kúpu nájomných bytov 
v bytových domoch v rozsahu podľa bodu 
3) 
 
6) zabezpečenie záväzku voči ŠFRB v súla-
de s § 8 písm. b) Vyhlášky MDVRR SR č. 
341/2015 Z.z. - predmetom záložného prá-
va budú obstarávané nájomné byty podľa 
bodu 1) vrátane technickej vybavenosti a 
príslušných pozemkov 

7) dodržať nájomný charakter bytov po 
dobu lehoty splatnosti úveru, najmenej 
však po dobu 40 rokov 

8) zriadiť záložné právo na nájomné byty 
(vrátane príslušných pozemkov a technic-
kej vybavenosti) po ich kúpe v prospech 
ŠFRB 

9) zriadiť záložné právo na dodržanie ná-
jomného charakteru bytov v prospech MD-
VRR SR 

10) záväzok obce Alekšince dodržať pri 
prenájme ustanovenia osobitného predpi-
su (zákona č. 443/2010 Z.z. o dotáciách na 
rozvoj bývania a o sociálnom bývaní v znení 
neskorších predpisov)

11) vyčleniť finančné prostriedky v roz-
počte obce v súlade s termínom kolaudácie 
stavby uvedeným v ZoBKZ (na rok 2019) na 
financovanie budúcej kúpy technickej vyba-
venosti podľa bodu 4)

12) zapracovať minimálne tri splátky úveru 
zo ŠFRB do rozpočtu obce v súlade s termí-
nom kolaudácie stavby uvedeným v ZoBKZ 
( na rok 2019)

13) schváliť rozpočet obce na rok 2017 (vý-
hľad na rok 2019) v súlade s bodmi 11) a 
12) 

14) zapracovať splátky úveru do rozpočtu 
obce počas trvania zmluvného vzťahu so 
ŠFRB a zabezpečiť splácanie poskytnutého 
úveru počas celej doby jeho splatnosti

15) uzatvoriť dodatok k zmluve o budúcej 
kúpnej zmluve zo dňa 25. 1. 2016 v súlade 
s bodmi 3), 4) a jeho podpisom poveriť sta-
rostu obce
HLASOVANIE: ZA: všetci 7 poslanci
 Uznesenie č. 246/2016
schvaľuje Všeobecne záväzné nariade-

nie obce č. 3/2016 o miestnych daniach a 
miestom poplatku za komunálny odpad a 
drobný stavebný odpad 
HLASOVANIE: ZA: všetci 7 poslanci
 Uznesenie č. 247/2016
berie na vedomie Vnútorný predpis pre ve-
denie pokladnice
HLASOVANIE: ZA: všetci 7 poslanci
 Uznesenie č. 248/2016
berie na vedomie Správu o výsledkoch 
kontroly hlavného kontrolóra obce č.1/2016
HLASOVANIE: ZA: všetci 7 poslanci
 Uznesenie č. 249/2016
berie na vedomie Stanovisko hlavného 
kontrolóra obce k návrhu programové-
ho rozpočtu obce Alekšince na rok 2017 a 
viacročnému rozpočtu na roky 2017-2019
HLASOVANIE: ZA: všetci 7 poslanci
 Uznesenie č. 250/2016
a) schvaľuje pozmeňujúci návrh rozpočtu 
obce Alekšince na rok 2017
b) berie na vedomie pozmeňujúci návrh 
rozpočtu obce Alekšince na roky 2018 a 
2019
HLASOVANIE: ZA: 6 – Ing. Pavel Božik, 
Peter Čačaný, Anna Moravcová, Dušan 
Kotúč, Ing. Anton Kušnír, Bohumil Kišac,
ZDRŽAL SA: 1 – Ing. Andrej Lipka
 Uznesenie č. 251/2016
schvaľuje zmenu rozpočtu rozpočtovým 
opatrením č.6/2016 v zmysle ustanovenia § 
14 ods. 2 písm. b.) a c.) zákona č.583/2004 
Z.z. o rozpočtových pravidlách územnej 
samosprávy v znení neskorších predpisov 
podľa priloženého návrhu
HLASOVANIE: ZA: 6 – Ing. Pavel Božik, 
Peter Čačaný, Anna Moravcová, Dušan 
Kotúč, Ing. Anton Kušnír, Bohumil Kišac,
ZDRŽAL SA: 1 – Ing. Andrej Lipka
 Uznesenie č. 252/2016
schvaľuje Plán kontrolnej činnosti hlavné-
ho kontrolóra obce Alekšince na 1.polrok 
2017 
HLASOVANIE: ZA: všetci 7 poslanci
 Uznesenie č. 253/2016
schvaľuje Plán zasadania Obecného zastu-
piteľstva v roku 2017
HLASOVANIE: ZA: všetci 7 poslanci
 Uznesenie č. 254/2016
schvaľuje zámer zameniť nehnuteľný ma-
jetok obce pozemok registra „E“ parcela 
č. 529 o výmere 10 736 m2 - orná pôda a 
pozemok registra „E“ parcela .č. 184/2 o 
výmere 27 897 m2 – trvalý trávnatý porast 
za nehnuteľnosti vo vlastníctve Rímskoka-
tolícka cirkev, Biskupstvo Nitra, parcelu re-
gistra “E“ 109/3 o výmere 8 315 m2 – orná 
pôda a parcelu registra „E“ 109/2 o výmere 
144 m2 - orná pôda, ako prípad hodný oso-
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bitného zreteľa.
Odôvodnenie:
Za dôvody hodné osobitného zreteľa, v 
zmysle ustanovenia § 9a ods. 8 písm. e) zá-
kona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení 
neskorších predpisov Obec Alekšince po-
važuje skutočnosť, že nehnuteľnosti, ktoré 
získa obec výmenou, sa nachádzajú v centre 
obce, nachádza sa na nich prístupová cesta 
k bytovke č. 440. Taktiež cez predmetné po-
zemky vedie dažďová kanalizácia, vodovod 
a plynofikácia. Je to jediná možnosť prístu-
pu k bytovke súpisné č. 440.
HLASOVANIE: ZA: všetci 7 poslanci
 Uznesenie č. 255/2016
berie na vedomie 
a) Príkaz starostu obce č. 1/2016 na inven-
tarizáciu majetku CO
b) Príkaz starostu obce č. 2/2016 na inven-
tarizáciu majetku obce 
HLASOVANIE: ZA: všetci 7 poslanci

Spracoval: Ing. Anton Kušnír

Finančné zdravie obce Alekšince
Obec Alekšince podľa inštitútu pre ekonomické a sociálne reformy (INEKO) v oblasti hos-
podárenia za rok 2015 dosiahla celkové hodnotenie 5,6 bodu zo 6 a zaradili nás medzi obce 
s výborným finančným zdravím. Tento výsledok sme dosiahli dlhoročnou prácou, ktorá v 
posledných rokoch dosiahla 
zlepšenie hospodárenia v obci. 
Výsledky si môžete pozrieť 
priamo na stránke INEKA, 
po registrácii  je možné získať 
podrobnejšie informácie. 

Ďakujeme všetkým, ktorí sa pričinili o tento výsledok.

Akcie v materskej škole Alekšince
Pri príležitosti Mesiaca úcty k starším v nede-
ľu 16.10.2016 vystúpili deti materskej školy v 
Kultúrnom dome Alekšince.

Začiatkom novembra nás navštívila kamarát-
ka Simsalala (Simona Hudáková). Zopakovali 
sme si s ňou pravidlá slušného správania sa, 
hygienické návyky, poznatky o farbách, po-
čítaní, zahrali sme si na krásnych hudobných 
nástrojoch a spolu so Simsalalou sme si aj za-
tancovali.

V októbri nás veľmi potešil priaznivý jesenný 
vietor, a tak sa 09.10. mohla konať šarkaniáda. 
Prebehla počas dňa v rámci aktivít na škol-
skom dvore.

Koncom novembra sme sa s deťmi zača-
li pripravovať na advent. 04.12.2016 deti 
Materskej školy vystupovali na Vianočných 
trhoch v Kultúrnom dome Alekšince, za 
čo ich čakala štedrá odmena od Mikuláša. 
Priamo na svoj sviatok – 6.12. - Mikuláš 
zavítal aj do Materskej školy, aby svojimi 
balíčkami mohol znovu obdariť dobré deti. 
Deti pochválil za ich krásne básničky či pes-
ničky.

Mikulášske vystúpenie pre seniorov sa ko-
nalo 10.12.2016. Deti vystupovali v Kultúr-
nom dome Alekšince a potešili mnoho se-
niorov so svojím detským programom.
Panie učiteľky z Materskej školy si spolu s 
deťmi pripravili 15.12.2016 pre rodičov a 
starých rodičov vianočný program. Vianoč-
ná besiedka sa uskutočnila v Kultúrnom 
dome, za čo veľmi pekne ďakujeme staros-
tovi obce pánovi R. Ťapušíkovi.
Máme príjemných rodičov, ktorí vedia oce-
niť našu prácu krásnym slovíčok - Ďakuje-
me. 
Rodičom, ktorí prinesú deťom do škôlky 
sponzorské dary ako sú napr. lopty, farbič-
ky, papiere, veľmi pekne ďakujeme a sme 
vám veľmi vďační.
Naše veľké Ďakujem si zaslúži aj pani ria-
diteľka PaedDr. Adriana Novosadová a pán 
starosta Radoslav Ťapušík, ako aj Rodičov-
ské združenie. Ďakujeme za ich úžasnú 
spoluprácu. 
Všetkým vám prajeme my, zamestnanci 
Materskej školy, všetko dobré v Novom 
roku 2017.

Natália Rigová, 
zástupkyňa riaditeľky pre MŠ
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Žiaci našej školy sa zapojili do rôznych 
súťaží a olympiád:

•   dejepisná olympiáda – dvaja úspešní rie-
šitelia postúpili do okresného kola,

•   matematická olympiáda – zúčastnili sme 
sa

•  olympiáda v slovenskom jazyku - jedna 
úspešná riešiteľka v okresnom kole (IX. 
ročník)

•   matematická pytagoriáda – piati úspešní 
riešitelia postúpili do okresného kola

• olympiáda v anglickom jazyku – jeden 
úspešný riešiteľ postúpil do obvodného kola

Prebehla vedomostná súťaž Vševedko.

Účasť v športových aktivitách:
• florbal – zúčastnili sme sa obvodného 
kola v Nitre,
• stolný tenis v Lužiankach o Pohár staros-
tu.

Základná škola zrealizovala nasledovné 
akcie:
• sférické kino,
• Červené stužky,
• divadelné predstavenie v anglickom ja-
zyku v Nitre,
• návšteva Vianočného mestečka v Nitre,
• výzdoba školy – jesenná, zimná, vianoč-
ná.
• v rámci turistického krúžku deti navští-
vili Liečebný ústav na Zobore, Kostolík v 
Dražovciach a historické centrum Nitry.
O ďalších aktivitách vás budeme informo-
vať. Niektoré akcie a fotky nájdete aj 

na webových stránkach školy a škôlky. 
Srdečne chcem poďakovať Rodičovskému 
združeniu za stálu podporu a pomoc 
pri organizovaní aktivít pre deti, a samo-
zrejme sa chcem poďakovať aj zamestnan-
com obecného úradu za ochotu a spoluprá-
cu. Veľká vďaka. 

PaedDr. Adriana Novosadová 
riaditeľka školy

Školské kolo Olympiády v slovenskom ja-
zyku sa uskutočnilo 18. októbra 2016. Zú-
častnilo sa jej 11 žiakov z 8. a 9. ročníka. 
Súťaž pozostávala z troch samostatných 
častí. V prvej časti sa súťažiaci potrápili s 
vypracovaním testu, ktorý obsahoval otáz-
ky z gramatiky a literatúry. V druhej časti 
si prítomní preverili svoje schopnosti v pí-
saní slohu na určenú tému a tretia časť bola 
príprava ústneho príspevku na danú tému 

a následná prezentácia.

 Súťažiacim sa darilo 
veľmi dobre, ale zvíťaziť 
môže iba jeden. Najlep-
šie si počínala Adriana 
Juríková z 9. triedy. Zís-
kala najviac bodov vo 
všetkých troch častiach. 
Na druhom mieste sa 
umiestnili Mirka Watte-
rová z 9. triedy a Terez-
ka Zámečníková z 8. A 
triedy. Na treťom mieste 
sa umiestili EmkaTura-
novičová a Lenka Koc-
ková z 8. B triedy. Všetci 

zúčastnení získali diplomy, malé darčeky 
v podobe písacích potrieb a umiestnení 
na prvých troch miestach obdržali kniž-
nú odmenu. O ceny do súťaže sa postarala 
predsedníčka poroty a organizátorka súťaže 
Mgr. Blanka Vančová v spolupráci s rodi-
čovským združením. 

 Svoje znalosti zo slovenského jazyka Aďka 
ďalej prezentovala na okresnom kole da-
nej olympiády, ktoré sa uskutočnilo 15. 11. 
2016 v Nitre.

Okresné kolo Olympiády v slovenskom ja-
zyku sa konalo na ZŠ Benkova v Nitre. Aďke 
sa darilo veľmi dobre. Spomedzi takmer 50 
účastníkov sa stala úspešnou riešiteľkou 
menovanej olympiády. Srdečne jej blahože-
láme a prajeme ešte veľa podobných úspe-
chov. 

Mgr. Blanka Vančová – vedúca PK SJL

Srdečne pozdravujem všetkých čitateľov, ako 
aj rodičov a priateľov našej školy a do nového 
roku prajem všetkým veľa úspechov a splne-
ných prianí.

Materská škola
V našej škole a škôlke sa opäť udialo niekoľko 
zmien. Materská škola má v tomto školskom 
roku otvorené dve triedy. V materskej škole sa 
nám od januára 2017 mení personálne obsa-
denie v triedach nasledovne: 

• rieda Včielky (predškoláci) – triedna uči-
teľka Natália Rigová, pani učiteľka Bc. Dag-
mara Petríková (po odchode panej učiteľky 
Mgr. Juliany Vargovej),

• trieda Lienky - tried-
na učiteľka Katarína Ba-
lišová, pani učiteľka Bc. 
Monika Blašková,

Škola
V škole máme v tomto 
školskom roku 11 tried 
a dva školské kluby so 
staronovou paňou vy-
chovávateľkou Bc. Janou 
Turákovou a novou pa-
ňou vychovávateľkou Bc. 
Kristínou Barčákovou. 
Školské kluby sme pre-
miestnili na prízemie. Deti zo školského klubu 
zrealizovali rôzne akcie, napríklad vystúpenie 
ku Dňu úcty k starším, besedu s hudobníkom, 
pasovanie prvákov, čertovskú diskotéku a pre-
zentovali sa svojimi výrobkami na obecných 
vianočných trhoch.

V škole sa tešíme aj novej panej učiteľke Mgr. 
Margite Vörösovej Budaiovej, ktorá učí mate-
matiku a fyziku. Od septembra sme zaviedli 
elektronickú triednu knihu a zakúpili sme 
nové didaktické pomôcky na vyučovanie, 
napríklad nástenné mapy, vzdelávacie CD, 
päť nových počítačov na postupné vynovenie 
celej počítačovej učebne a dva notebooky ako 
pomôcky pre vyučujúcich. 

Žiaci 8. a 9. ročníka absolvovali povinné ove-
rovanie vedomostí Komparo, ktoré sa konalo 
16. novembra a žiaci 5. ročníka sa povinne 
zúčastnili Testovania T 5, ktoré sa konalo 23. 
novembra. Výsledky oboch meraní ešte nie sú 
zverejnené.

Zo života školy a škôlky
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A zase sme o rok starší... múdrejší... Opäť 
sme sa utvrdili v tom, že príroda je veľká 
čarodejnica v každom ročnom období a 
robí si s nami, čo len chce. 

Každý z nás má práve v sviatočnom čase 
možnosť sa zastaviť, zhodnotiť rok minulý 
a popremýšľať nad rokom, ktorý práve začí-
na. Nielen ten kalendárny, ale aj záhradníc-
ky. Prvýkrát počas môjho dvadsaťročného 

záhradníčenia chrúmem čerstvé jablká zo 
supermarketov a vyjedám zásoby nášho 
sušeného ovocia a vákuovaných orechov 
z jesene 2015. Takto pred rokom sme ani 
netušili, ako sa s nami zahrajú jarné mrazy. 
Väčšina z nás zostala bez ovocia. 

Nádherne zakvitnuté ovocné stromy pred-
povedali bohatú úrodu a stačili dve chladné 

rána a srdce každého záhradkára zaplakalo. 
Nepomohlo bojovať s mrazom ani kúrením 
pod stromami. Hoci sme zachránili niekoľ-
ko konárov úrody marhúľ a broskýň, nená-
videné škorce zničili aj to málo, čo zostalo... 
A tak sme viac konzumovali zeleninu z na-
šich záhrad, ktorej sa celkom darilo a ovocie 
sme vyjedali zo zaváraninových pohárov z 
predchádzajúcich sezón. Aspoň sme si 
uvoľnili police v našich komorách a našli 

v nich niekoľkoročné, 
schované kulinárske 
poklady, na ktoré sme 
aj zabudli. Všetko je na 
čosi dobré...

Gazdinky mali pokoj-
nejšie leto a jeseň. Ne-
riešili, čo robiť s toľkými 
čerešňami, jablkami, 
marhuľami, slivkami... 
Väčšinou každá nadúro-
da skončila v kvase a ne-

skôr v lahodnom destiláte. Okolité pálenice 
si nepamätajú takú katastrofálnu sezónu, 
aká bola túto jeseň. Je to o to horšie, že tam 
sa zásoby nevytvárajú. Hoci sa to nezdá, 
správneho záhradkára nič nezlomí. Bude sa 
pechoriť a prispôsobovať sa každej situácii. 
Predpokladám, že aj teraz sníva, plánuje, 
informuje sa o novinkách, objednáva, pri-
pravuje sa do novej záhradkárskej sezóny...

Záhradkár v zime nezaháľa

odparuje cez ich povrch. Výpar zvyšuje aj 
zimný mráz. Preto ich treba zalievať, ak je 
zima suchá. Platí to aj pre rastliny, ktoré 
majú plytké korene.
Hoci to vyzerá tak, že ak ovocná záhrada v 
zime spí, môžeme oddychovať aj my. Opak 
je však pravdou. Aby naša záhrada bola pri-
pravená na novú sezónu, mali by sme jej 
venovať pozornosť aj v zimných mesiacoch.

Na záver niekoľko 
rád na zimné práce 
v ovocnej záhrade
V zime nezabúdame na našich operených 
spojencov, ktorí nám pomáhajú v boji proti 
voškám a inému škodlivému hmyzu. Vtá-
ky pravidelne prikrmujeme, čím im nielen 
pomáhame, ale ich súčasne udržiavame v 
blízkosti svojich záhrad. Už v januári si tre-
ba nachystať „truhlíky“ na predpestovanie 
zeleniny niektorých kvietkov.
Ani v tomto období sa život v ovocnej zá-
hrade celkom nezastavil. Treba ju pripraviť 
na ďalší vegetačný rok a január je vhodný 
na mechanické ošetrenie ovocných stromov 
a kríkov. Ak nie sú silné mrazy, odstraňuje-

me všetky suché, poškodené, choré i drob-
né konáre. V priebehu januára by sme mali 
presvetliť hlavne kríky egrešov a ríbezlí, 
pretože tie pučia veľmi skoro. Prestarnuté 
konáre majú čiernu kôru a rastú na nich 
slabé letorasty. Zrezať by sme mali tiež veľ-
kú časť mladých výhonkov liesky vyrasta-
júcich zo zeme. Staré i nové konáre liesky 
režeme tesne pri zemi. Všetky zrezané časti 
rastlín treba pozbierať a čo najskôr 
spáliť, pretože sa na nich vyskytujú 
škodcovia a choroloplodné zárodky. 
Je najvyšší čas na rez jednoročných 
výhonov – vrúbľov na jarné vrúbľo-
vanie.
V zimných mesiacoch nesmieme 
zabúdať na zalievanie mladých 
stromkov, ktoré sme vysadili v je-
seni. Aj keď stromy nemajú v zime 
listovú plochu, voda sa intenzívne 

POĎAKOVANIE
V našej materskej škole sa od letných prázd-
nin veľmi tešíme novým detským stoličkám, 
ktoré nám ako sponzorský dar v hodnote 
700 € venovala spoločnosť Adam- Stav Zbe-
hy, s.r.o.

Radi by sme sa preto, čo najsrdečnejšie po-
ďakovali a popriali im veľa pracovných a 
osobných úspechov. Sponzorský dar bol po-
užitý na zveľadenie materskej školy. Ešte raz 
– srdečná vďaka!

kolektív MŠ a PaedDr. Adriana Novosadová
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 V októbri sa konala druhá etapa vydávania 
potravinovej pomoci občanom v hmotnej 
núdzi. Takisto ako v júni ich vydávala p. 
Rosypalová v kultúrnom dome. 

Druhá detská burza v tomto roku sa konala 
19.11.2016 pod vedením p. Vencelovej. Za 
poplatok predávajúcich mamičiek sa za-
kúpili ďalšie hračky a pomôcky pre našich 
najmenších do materskej školy.

 Na záver mi dovoľte poďakovať všetkým, 
ktorí akokoľvek pomohli pri akciách nášho 
spolku SČK Alekšince. Menovite p. Vence-
lovej, p. Bališovej, p. Rosypalovej, p. staros-
tovi a poslancom OZ za finančnú dotáciu na 
organizovanie akcií nášho spolku.

Veľká vďaka patrí predovšetkým našim 
skvelým darcom a najmä tým, ktorí sa pra-
videlne zúčastňujú odberu v našej obci, 
menovite sú to Ing. Kovaľ, L. Mokošák, R. 
Mikulová, J. Bauman, P. Bauman, M. Horka, 
T. Hrubý.

A keďže sa blížia najkrajšie sviatky v roku, 
prajem vám všetkým pokojné a krásne pre-
žitie Vianoc v kruhu rodiny, deťom veľa 
darčekov a do Nového roka hlavne veľa, veľa 
zdravia, šťastia a Božieho požehnania. 

 Vladimíra Kudryová 
 predsedníčka SČK Alekšince

Činnosť Územného spolku Slovenského červeného kríža Alekšince
Blíži sa koniec ďalšieho roka. Nášmu spolku 
sa tento rok vydarilo päť úspešných akcií.
 Sme o rok starší, niektorí z nás prežili pek-
ný a úspešný rok, iní zas smutnejší, s rados-
ťami aj starosťami, so všetkými skúškami a 

výzvami, ktoré nám život prináša. A práve 
preto sa náš spolok snaží zachrániť životy 
aspoň v malinkej miere. Mnohí z Vás viete 
o čom píšem. Ide o pravidelný odber krvi, 
ktorý sa koná v marci a v septembri .

 Tentokrát sme začali prvú päťročnicu pod 
mojím vedením. Marcový odber krvi sa 
konal 31.03.2016 v miestnom kultúrnom 
dome. Darcov sa zúčastnilo celkom 26, z 
čoho bolo odobratá krv 19 darcom. Ostat-
ní siedmi mali nejaký zdravotný problém, 
ktorý im nedovolil darovať krv. Každému 
darcovi bolo odobratej priemerne 450 ml 
tejto vzácnej tekutiny. Po odbere bolo ako 
vždy pripravené občerstvenie ako chlebíč-
ky, káva, sladkosť, pagáče a červené víno.

 Mesiac apríl sa tradične začína verejno-pro-
spešnou finančnou zbierkou organizovanou 
pod vedením občianskeho združenia Liga 
proti rakovine s názvom Deň narcisov. Naše 
dobrovoľníčky deviatačky z miestnej ško-
ly sa 15.04.2016 podujali na túto zbierku. 
Navštevovali vaše domácnosti riadne ozna-
čený logom Deň narcisov so zapečatenými 

pokladničkami. Naša obec prispela sumou 
478,80€, za čo všetkým, ktorí prispeli patrí 
veľká vďaka. Finančné prostriedky z tejto 
zbierky sú použité na podporu vybavenia 
do zdravotníckych zariadení, hospicov, do 

projektov a programov pre 
onkologických pacientov a 
podpory pre ich rodiny. 

Už tradičná Detská burza 
sa konala 30.04.2016. Or-
ganizovala ju naša členka 
p. Vencelová. Akcia prebie-
hala v kultúrnom dome, 
kde mamičky predávali za 
symbolické sumy rôzne ob-
lečenie, obuv, hračky a iné 
detské potreby. Za vybratý 
poplatok sa zakúpili hračky 
do materskej školy. 

 V júni nás MS SČK Nitra 
poprosil o pomoc pri vyda-
ní potravinovej a základnej 
materiálnej pomoci aj v na-
šej obci občanom, ktorí sú 
poberateľmi hmotne núdze. 
Tieto potravinové balíčky sú 
financované z prostriedkov 

EÚ. Balíčky dostali celkom 16 naši občania, 
ktorí sú v hmotnej núdzi. Občania boli vy-
braní na základe určitých kritérií z Úradu 
práce, sociálnych vecí a rodiny. Vydávala 
ich naša členka p. Rosypalová v kultúrnom 
dome po preukázaní občianskym preuka-
zom. 

 Septembrový odber 
krvi  sa uskutočnil 
21.09.2016. Prišlo 
celkom 23 darcov a 
aj traja zo susednej 
dediny. V dobrej ná-
lade a s úsmevom 
na tvári si po odbe-
re pochutili na zá-
kusku, chlebíčkoch, 
keksoch, víne a káve. 
Za pomoc pri orga-
nizovaní ďakujem p. 
Bališovej, že mi vždy 
pomôže pri chystaní 
občerstvenia. Za od-
ber všetkým darcom 
patrí srdečná vďaka.
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Keďže Alekšince boli do r. 1960 súčasťou 
okresu Hlohovec, vo Vlastivednom múzeu 
v Hlohovci sú i predmety, ktoré súvisia s 
históriou tejto obce. Medzi takéto predme-
ty patria aj dve pohľadnice, ktoré boli ad-
resované do Alekšiniec. Adresátmi boli dve 
ženy z rodu Salvadori, ktoré koncom 19. a 
začiatkom 20. storočia žili v Alekšinciach.

Prvá pohľadnica bola adresovaná barónke 
Štefánii Salvadori, rod. Ambrózy. Na po-
hľadnici sú dve poštové pečiatky. Ako pre-
zrádza prvá z nich, pohľadnica bola odo-
slaná z mesta Trident (Trient) v severnom 
Taliansku. V dobe odoslania pohľadnice 
mesto ešte patrilo do Rakúsko-Uhorska. 
Pohľadnicu dostala barónka od istého Lui-
giho, keďže pisateľ neuvádza priezvisko, 
zrejme ide o barónkinho blízkeho priateľa 

či príbuzného. Pohľadnicu napísal 1.9.1900. 
Druhá poštová pečiatka je slabo čitateľná, 
ale možno predpokladať, že je to pečiatka 
Dolných Rišňoviec (Alsó Récsény). Na po-
hľadnici je reprodukcia portrétu Ludwiga 
van Beethovena od nemeckého maliara Au-
gusta von Kloebera (1793-1864).

Druhá pohľadnica bola adresovaná barónke 
Amálii Sipeky de Paks, rod. Salvadori. Na 
tejto pohľadnici je len jedna poštová pečiat-
ka, podľa ktorej bola pohľadnica odoslaná z 
Viedne (Wien). Pohľadnicu písala istá Enri-
ca alebo Eurica (písmo je dosť zle čitateľné, 
takže prípustné sú obe alternatívy). Keďže 
pisateľka opäť uvádza len meno, možno 
predpokladať, že i v tomto prípade išlo o 
dáku blízku priateľku barónky, prípadne 
nejakú jej príbuznú. Pohľadnica bola napí-

saná 10.7.1914 v Maueri, čo bola v tej dobe 
samostatná obec pri Viedni, dnes je to už 
súčasť Viedne. I na tejto pohľadnici je re-
produkcia obrazu Ludwiga van Beethovena 
- autorom tohto obrazu bol nemecký maliar 
Hans Temple (1857-1931).

Keďže pohľadnice sú adresované dvom 
ženám zo šľachtického rodu Salvadori, po-
kúsime sa aspoň stručne tieto dve postavy 
predstaviť, i keď o nich vieme zatiaľ málo. 
Barónka Štefánia Salvadori, rod. Ambrózy 
sa podľa niektorých internetových zdrojov 
narodila 29.12.1846 v obci Gyarmata (dnes 
Giarmata) - táto obec dnes leží v západnom 
Rumunsku, v župe Timiş . Jej rodičmi boli 
Štefan Ambrózy (? - 15.12.1854) a Amalia 
Pidoll (12.12.1815 - ?). Šestnásteho sep-
tembra 1867 sa konal jej sobáš - Štefánii-
ným manželom sa stal barón Franz Jakob 
Maria Salvadori von Wiesenhof (2.2.1833-
5.5.1921). Záznam o sobáši možno nájsť v 
matrike sobášených rímskokatolíckej fary v 
Lukáčovciach, ktorá je v súčasnosti uložená 

Dve pohľadnice adresované 
do Alekšiniec 
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v Štátnom archíve v Ivanke pri Nitre. Podľa 
tohto záznamu sa Štefánia naozaj narodila v 
spomínanej obci Gyarmata, je však otázne, 
či je v tomto zázname uvedený správne jej 
vek - uvádza sa, že mala 26 rokov. Jej man-
žel mal mať podľa tohto záznamu 35 rokov 
a narodil sa v Tridente. I pri jeho osobe je 
otázne, či je vek uvedený správne. Podarilo 
sa nám zistiť, že z tohto manželstva pochá-
dzali minimálne tri dcéry - Angelika (An-
gelina), Mária a Amália. 

Prvá dcéra Angelika zomrela ešte ako batoľa 
- záznam o jej úmrtí možno nájsť v matrike 
zomrelých rímskokatolíckej fary v Lukáčov-
ciach ( i táto matrika je v súčasnosti uložená 
v Štátnom archíve v Ivanke pri Nitre). Pod-
ľa daného záznamu Angelika (v matrike je 
jej meno uvedené ako Angelina) zomrela 
vo veku deväť mesiacov dňa 18.8.1870 v 
Alekšinciach, kde bola 20.8.1870 i pocho-
vaná. V matričnom zázname je uvedené, že 
bola pochovaná v kaplnke v Alekšinciach. 
Táto kaplnka bola na mieste dnešného kos-
tola sv. Anny, kde je ešte i dnes umiestnená 
pamätná tabuľa, pripomínajúca túto uda-
losť - na tejto tabuli je uvedený aj dátum jej 
narodenia, mala sa narodiť 3.11.1869.

 Druhá dcéra Mária (1872-1962) sa vydala 
za Moritza Jakoba Daublebského (1871-

1917), a z ich zvätku vzi-
šiel syn Moritz Daublebsky 
von Sterneck (29.2.1912 - 
10.1.1986). 

Tretia dcéra Amália bola 
adresátkou druhej pohľad-
nice - vieme o nej zatiaľ po-
merne málo. Narodila sa v 
Innsbrucku 24.7.1876. Ako 
svedčí zápis v civilnej matri-
ke sobášených, ktorá je ulo-
žená na matričnom úrade 
v Rišňovciach, 23.7.1902 sa 
zosobášila s Belom Sipekym, 
ktorý sa narodil 13.3.1862 v 
Klobušiciach (Klobušice sú 
dnes mestskou časťou Ila-
vy). O deň neskôr 24.7.1902 
mali cirkevný sobáš, ktorý je 
zaznamenaný v matrike so-
bášených na Rímskokatolíc-
kom farskom úrade v Luká-
čovciach. 

 Barónka Štefánia Salvado-
ri, rod. Ambrózy zomrela 
24.9.1916 v Alekšinciach, 

kde je i pochovaná - na miestnom cintoríne 
v hrobe číslo 662. Na náhrobníku má však 
uvedený iný dátum narodenia - 29.12.1848. 
Rozporuplné údaje o jej veku poskytujú 
aj matriky zomrelých. V matrike zomre-
lých na Rímskokatolíckom farskom úrade 
v Lukáčovciach je uvedené, že zomrela vo 
veku 84 rokov. Civil-
ná matrika zomre-
lých, ktorá je uložená 
na matričnom úrade 
v Rišňovciach uvá-
dza, že zomrela vo 
veku 74 rokov. Bližšie 
k pravde bude zrej-
me údaj z cirkevnej 
matriky, i keď v dobe 
úmrtia mala barónka 
pravdepodobne len 
necelých 80 rokov. 

Na chvíľu sa ešte pri-
stavíme pri osobe 
barónky Štefánie Salvadori, rod. Ambrózy. 
Pisateľ pohľadnice ju označuje ako Dama 
della Croce stelata, čo by sme do slovenčiny 
mohli preložiť ako Dáma hviezdneho krí-
ža. Ak barónka naozaj bola členkou Rádu 
hviezdneho kríža, tak patrila do prísne 
výberovej organizácie šľachtických dám. 
Členkami tohto rádu sa mohli stať len arci-

vojvodkyne, vojvodkyne, grófky, barónky a 
šľachtické dámy, ktoré mohli dokázať osem 
šľachtických katolíckych predkov z otcovej i 
matkinej strany. Rovnaké podmienky mu-
sel spĺňať i manžel kandidátky na členstvo 
v ráde. Vstupom do rádu sa jeho členka za-
viazala k službe katolíckej cirkvi, k úcte ku 
svätému krížu ako najvyššiemu a najsvätej-
šiemu symbolu katolíckej viery, k cnostné-
mu a dôstojnému spôsobu života, k ustavič-
nej účasti na náboženských ceremóniách, k 
dobročinnosti, k milosrdenstvu, k pomoci 
trpiacim a chorým, ku konaniu charitatív-
nych skutkov.

Zakladateľkou Rádu hviezdneho kríža bola 
vdova po cisárovi Ferdinandovi III. Eleo-
nora von Gonzaga. Založenie rádu súvisí s 
požiarom viedenského Hofburgu v r. 1668, 
pri ktorom boli značne poškodené i kom-
naty cisárovnej - vdovy Eleonory. Cisárov-
ná mala vo svojich komnatách uloženú i 
vzácnu relikviu, o ktorej sa verilo, že je to 
pozostatok z kríža Ježiša Krista. Keďže bola 
táto relikvia po uhasení požiaru nájdená 
nepoškodená, cisárovná to považovala za 
zázračnú udalosť. Na pamiatku zázračného 
zachovania tejto relikvie sa rozhodla založiť 
dámsky šľachtický rád, ktorý dostal názov 
Rád hviezdneho kríža. 

Istou zaujímavosťou na spomínaných po-
hľadniciach je to, že na oboch je zobrazený 
Ludwig van Beethoven (1770 - 1826). Podľa 
niektorých indícií mohol mať vraj spomí-

naný hudobný skladateľ koncert i v kaštie-
li Dezašeovcov v Alekšinciach pre rodinu 
Dezaše. Treba však povedať, že táto udalosť 
zatiaľ nie je jednoznačne doložená hodno-
vernými prameňmi.
  
Peter Novosedlík    
Vlastivedné múzeum v Hlohovci
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MFK – OŠK Lehota (Lehota sa odhlásila zo 
súťaže)
ŠK V. Zálužie – MFK 9:2
MFK - Vinohrady 9:1
FK Jarok – MFK 1:13
MFK – FK Močenok 7:1

Premierová sezóna benjamínkov
Premiérovú jesennú časť sezóny 2016/2017 
majú za sebou naši najmenší futbalisti. 
„Hneď v prvej sezóne sme dosiahli pekný vý-
sledok, obsadili sme konečné druhé miesto, 
začo môžem mužstvo iba po-
chváliť. Začiatky neboli jed-
noduché, časom sme si však 
na seba zvykli, čo sa ukázalo 
aj na ihrisku. Deti si vždy 
našli cestu na tréning, máme 
veľa šikovných hráčov, o kto-
rých môžeme v budúcnosti 
ešte počuť. Ďakujem rodi-
čom detí, vedeniu MFK a 
ZŠ v Alekšinciach, starostovi 
obce a všetkým, ktorí sa po-
dieľali na úspešnom účinko-
vaní tejto vekovej kategórie,“ 
zhrnul prvý polrok pôso-
benia tréner Martin Mada. 
Najlepším strelcom mužstva 
sa stal Sebastián Barčák s 25 
gólmi. 

Výsledkový servis:
ŠK Hájske – MFK 4:1
MFK – ŠK Rumanová 7:5
ŠK Báb – MFK 3:7

Futbalový fanúšik Alekšiniec si v posled-
nom polroku musel zvyknúť na chuť víťaz-
stva. Šesť mesiacov a jeden týždeň trvala 
neporaziteľnosť áčkarov v súťažnom zápase 
5. ligy. Naposledy sme sklamanie z prehry 
okúsili začiatkom mája. Odvtedy mužstvo 
okolo, teraz už bývalého, trénera Milana 
Pavloviča vytvorilo klubový rekord, ktorý 
trval 19 zápasov. V nich sme sa až 17 krát 
tešili z víťazstva a dvakrát remizovali. Sú-
perom sme nastrieľali 51 gólov, inkasovali 
sme iba šesť. Úctyhodné čísla. No žiadna 
séria netrvá večne, aj tá naša – rekordná - 
je už iba minulosťou. Premožiteľa sme spo-
znali v poslednom kole jesennej časti, v zá-
pase v Továrnikoch v súboji o prvé miesto 
sme prehrali 2:0. 

Pilier zadných radov Ján Štajer: „Sezónu 
hodnotím veľmi pozitívne z hľadiska výsled-
kov, ale aj predvedenou hrou. Silu mužstva 
vidím hlavne v kolektíve, pevne verím, že to 
tak zostane aj naďalej.“

Jedným z ťahúňov mužstva bol šikovný 
krajný záložník Martin Hrebík: „Jesen-
ná časť sezóny 2016 dopadla tak, ako sme 

si všetci želali, náš tím ukázal veľkú silu a 
kvalitu, preto sme skončili na popredných 
miestach. Skvelý kolektív bol výsledkom 
krásnych zápasov, škoda len toho posledné-
ho v Továrnikoch. Verím, že aj v jarnej časti 
budeme pokračovať v hre, ktorá sa bude di-
vákom páčiť.“ 

So sezónou je spokojný aj mladý defenzív-
ny štít Patrik Krivošík: „Sezónu hodnotím 
kladne, zlepšili sme hru a začali dávať pekné 
góly. Mrzí ma iba posledný zápas, teraz nám 
v kolónke prehier svieti číslo 1.“ 

To, že úspešný tréner Milan Pavlovič pri 
kormidle končí, nie je dnes žiadne tajom-
stvo: „Rozhodol som sa pre nováčika III. ligy 
Šurany, kde moje trénerské ambície môžem 
napĺňať na vyššej úrovni. Rozhodnutie ne-
bolo jednoduché, nakoľko som si k mužstvu 
vybudoval veľmi silný vzťah. S chalanmi sme 
vytvorili jednu úžasnú partiu, ktorá bola 
základom úspechu. V prvom rade chcem po-
ďakovať šéfovi klubu p. Glendovi za to, že mi 
dal šancu ako mladému trénerovi. V klube 
sa so mnou rozlúčili fantasticky. Chlapcom a 
všetkým ľuďom patrí moje veľké poďakova-

nie za krásnych dva a pol roka strávených v 
úžasnom klube.“ 

Milanovi prajeme v jeho ďalšej trénerskej 
kariére veľa úspechov. 

19. zápasová šnúra
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Vynikajúcu sezónu môžu bilancovať doras-
tenci pod vedením skúseného trénera Joze-
fa Bratha. Jesennú časť vyhrali s náskokom 
troch bodov, v trinástich zápasoch prehrali 
iba raz a zaslúžene tak zimujú na prvom 
mieste. 

„So sezónou som spokojný, stále je však čo 
zlepšovať. Mrzí ma domáca strata bodov, 
kde sme v zápase s Oponicami mali určite na 
viac. Dúfam, že svoje postavenie potvrdíme 
aj v jarnej časti. Teší ma aj úspech mužov, 
ktorí zimujú na výbornom mieste. Mojím 
prianím je, aby sa čo najviac chalanov z do-
rastu presadilo v áčku,“ 
zhodnotil Jozef Brath.

Výsledkový servis:
MFK – OFK Tovarníky 6:1
TJ Čeľadice – MFK 2:1
MFK – OFK Solčany 4:1
TJ Krušovce – MFK 0:7
MFK – ŠK Nevidzany 3:2
TJ Zbehy – MFK 3:7
MFK – TJ Jacovce 4:2
TJ Bojná – MFK 0:6
MFK – FC Čechynce 5:2
MFK – TJ Oponice 2:2
ŠK V.Zálužie – MFK 0:3
MFK – FK Močenok 10:2
FC V.Opatovce – MFK 0:2

DORAST
Tradičný vianočný turnaj MY Nitrian-
skych novín sa medzi sviatkami uskutoč-
nil v Mestskej športovej hale na Klokočine 
v Nitre. Počas troch hracích dní sa turnaja 
zúčastnilo 53 mužstiev. Naši chlapci sa 
predstavili v hlavnej hracej fáze a v silnej 
konkurencii obsadili vynikajúce 4. miesto.

„S turnajom som veľmi spokojný, či už s 
umiestnením ale aj s hrou. Siahali sme na 
medailu, tá nám unikla iba o chlp. Chalanov 
za prístup musím pochváliť, teší aj zaradenie 
Maťa Hrebíka do all stars teamu,“ 
zhodnotil turnaj tréner Ján Štajer. 

Výsledkový servis:
Alekšince – Janíkovce 4:3, 
1. Behúl, 3. Hrebík, 15. M. Blaži, 19. Bakita 

Alekšince – Lehota 2:2, 
6. Hrebík, 12. Bakita
Alekšince – Lapáš 4:3, 
3. a 13. Hrebík, 5. Behúl, 18. L. Trnka

Štvrťfinále:
Alekšince – Chrenová 7:3, 
10. a 13. Bakita, 12. a 20. Hrebík, 12. Behúl, 
19. Kukla, 20. J. Blaži

Semifinále:
Alekšince – Čeľadice 2:6, 
19.Bakita, 20. Gunda

Zápas o 3.miesto:
Klasov – Alekšince 3:2, 
1. M. Novotný, 12. Bocian, 20. Bako – 3. 
Behúl, 12. Trnka.

Vianočný turnaj priniesol pre 
Alekšince pekné 4. miesto

V hlasovaní fanúšikov MFK sa najlepším 
hráčom jesennej časti stal brankár Marek 
Košláb. 

V hlasovaní dostal 69 hlasov, tesne za ním 
skončil Martin Hrebík so ziskom 66 hlasov a 
na treťom mieste sa umiestnil Martin Gunda 

s 24 hlasmi. Hlasovania sa zúčastnilo takmer 
300 ľudí. 

Marekovi srdečne gratulujeme.

Podľa fanúšikov je najlepší Košláb
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Vážení občania, milí priatelia kynológie,
dovoľte mi, aspoň v krátkosti poinformovať 
o aktivitách Miestneho kynologického klu-
bu Alekšince.

Jar sa niesla v očakávaní skúšok podľa skú-
šobného poriadku SVV-1, ktoré sa uskutoč-
nili v apríli v našom kynologickom areáli. 
Zo zúčastnených ôsmych pretekárov uspelo 
šesť. Úroveň podujatia bola hodnotená pre-
tekármi i posudzovateľmi veľmi pozitívne. 
V auguste sa uskutočnil už tradičný pretek 
O pohár starostu obce Alekšince s hodnot-
nými cenami pre najlepších. Tento pretek 
by sa nemohol uskutočniť bez podpory sta-
rostu obce Radoslava Ťapušíka, Nitrianske-
ho samosprávneho kraja, firiem Eurovat, 

KobytPet, Pohostinstva u Fuňa, a samozrej-
me nemožno zabudnúť ani na členov nášho 
klubu, ktorí obetovali svoj čas na prípravu 
tejto akcie. Všetkým patrí srdečná vďaka.

Veľmi vydareným podujatím bola aj celo-
slovenská bonitácia nemeckých ovčiakov, 
ktorej sa zúčastnilo 28 psov a psovodov, z 
ktorých boli neúspešní len dvaja účastníci. 
Náš klub si touto organizačne vydarenou 
akciou opäť zvýšil celoslovenské renomé. 
Akciu vysoko hodnotil aj bonitačný komi-
sár Mgr. Ivan Kačajda. Na tomto mieste 
chcem zo srdca ešte raz poďakovať hlavné-
mu sponzorovi p. Miloslavovi Horkovi. Za-
budnúť nechcem ani na firmu Z Polytanu, 
ktorá dodala štartovné čísla. Moje poďa-

kovanie patrí aj našim členom Ing. Petrovi 
Hrubému, Milanovi Antálkovi, Jozefovi 
Moravanskému, Erike Vencelovej, ako aj 
členom iných organizácií, ďalej „gulášmaj-
strovi“ p. Balabánovi, Miroslavovi Vaššovi 
či Dušanovi Kotúčovi i ostatným, ktorých 
som nespomenul.

Tento rok nebol azda taký bohatý na rôzne 
akcie, ako tie predošlé, ale niekedy aj me-
nej je veľa. Ak sme v niečom pochybili, tak 
nám to prepáčte. Na záver by som chcel vy-
sloviť ešte jednu myšlienku. Uplynulý rok 
bol veľmi náročný, avšak pozitívny v tom, 
že sa mnoho ľudí „vyprofilovalo“ vo vzťahu 
ku mne i k fungovaniu klubu a dnes viem, 
na koho je možnosť sa spoľahnúť. V novom 
roku 2017 všetkým prajem všetkým veľa 
zdravia, lásky, pohody a úcty.

Jozef Bohunický
predseda MKK

Ohliadnutie za kynologickým 
rokom 2016 

vok a na pamiatku si so sebou odniesli malý 
pamiatkový darček.

V polovici decembra, 15.12.2016, pripravi-
la obec Alekšince pre deti narodené v roku 
2016 uvítanie do života. Na túto slávnosť 
boli pozvaní rodičia a ich novonarodené 
deti, najmenší občania našej obce. Sláv-
nostný príhovor predniesol starosta obce 
Radoslav Ťapušík, v ktorom privítal všet-
kých zúčastnených. Vo svojom príhovore 
vyzdvihol dôležitú úlohu rodiča v živote 

dieťaťa. Úloha rodiča je poslanie. Je to asi 
tá najdôležitejšia, najzodpovednejšia vec v 
živote, no zároveň je to povinnosť, ktorej pl-
nenie prinesie to najväčšie šťastie. Na záver 
príhovoru poprial rodičom pri plnení tohto 
poslania veľa síl a bábätkám veľa šťastia v 
ich živote. Rodičia a hostia sa po krátkom 
kultúrnom programe podpísali do pamät-
nej knihy obce, prevzali si finančný príspe-

Vitajte medzi nami
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Kvasená kapusta
O samotnej kapuste sme si písali v minu-
lom čísle, aktuálne sa však pozrieme na jej 
kvasenú podobu, ktorá je súčasťou našich 
sviatočných polievok. I keď ide pre nás už o 
tradičnú potravinu, kvasenú kapustu k nám 
priniesli Tátári počas stredovekých nájaz-
dov. Kvasenie je prastarý spôsob uchovania 
potravín na zimné mesiace.

Väčšina z nás si pravdepodobne nakladá 
do súdkov kapustu doma, čo je rozhodne 
lepšia alternatíva, ako kupovať „sáčkovanú“ 
kapustu v obchode. Podľa výskumov totiž 
rýchlokvasená kapusta v regáloch obsahu-
je nezanedbateľne menej vitamínov oproti 
klasickej domácej mesiac kvasenej kapuste. 
Zatlačením kapusty do súdka, či inej nádo-
by, z nej vytlačíme vzduch, čím zabránime 
hnitiu, a zároveň dáme priestor baktériám 
mliečneho kvasenia, aby odviedli svoju prá-
cu. 

Po troch až štyroch týždňoch sa v súdku bez 
prístupu vzduchu zavŕši proces kvasenia a 
čerstvá kapusta sa zmení na kvasenú. Ten-
to prerod je sprevádzaný podstatnou zme-
nou vlastností kapusty. Samotná čerstvá 
plodina je bohatá na vitamín C, kvasením 
sa však jeho obsah v kapuste zdvojnásobí. 
Práve z tohto dôvodu bola kysnutá kapusta 
nevyhnutnou potravinou na lodiach počas 
dlhých plavieb – vďaka nej sa predchádzalo 
skorbutu, chorobe z nedostatku vitamínu C. 
V kvasenej kapuste sa vytvorí aj veľmi cen-
ný vitamín B12, ktorý sa nachádza jedine v 
kyslej kapuste a v morských riasach. Vďaka 
špecifickému obsahu vitamínov zo skupiny 
B, ktoré sa podieľajú na správnom fungovaní 
nervovej sústavy sa kyslá kapusta považuje 
za účinného bojovníka v súboji s depresiou 
a ochoreniami nervového pôvodu. Podobne 
aj látka acetylcholín, obsiahnutá v kvasenej 
kapuste, pomáha prenášať nervové vzruchy 
a upokojuje nervový systém.

Blahodarné účinky kvasenej kapusty na 
tráviaci trakt treba osobitne vyzdvihnúť. 
Ako sme už spomenuli, kysnutie kapusty 
spôsobujú baktérie mliečneho kvasenia, ich 
produktom je ohromné množstvo laktoba-
cilov a probiotík. Preložené do ľudovej reči, 
kvasená kapusta ozdravuje tráviaci trakt 

od úst až po konečník. V žalúdku pomáha 
predchádzať vredom a lieči už vzniknuté 
vredy. V črevách redukuje polypy, pomáha 
predchádzať rakovine tráviaceho traktu, 
pomáha osadiť črevá prospešnými baktéria-
mi. Pri črevnej viróze sa odporúča piť šťava 
z kvasenej kapusty, ktorá na seba viaže toxí-
ny, očisťuje trávenie a opätovne obsadzuje 
črevá „dobrými“ baktériami. 

Tak ako všetko iné, i kvasená kapusta so 
svojimi pozitívnymi účinkami má isté ne-
gatíva. S mierou by ju mali jesť predovšet-
kým ľudia s poruchou zrážanlivosti krvi, 
pretože kapusta zvyšuje zrážanlivosť, a tak 
hrozí vznik trombóz. Rovnako chudokrvní 
ľudia by mali jesť kapustu s mierou, pretože 
blokuje vstrebávanie železa. 

Najzdravšia je surová, teda neuvarená kva-
sená kapusta, ktorú môžeme použiť do ša-
látov. Varením sa totiž ničí spomínaný vita-
mín C, ktorý sa pri vysokej teplote rozpadá. 
Varenie zabíja aj živé baktérie a enzýmy, 
preto uprednostňujte nevarenú kvasenú ka-
pustu, vyťažíte z nej viac ako z varenej.

Med
Aj u nás v Alekšinciach je pomerne boha-
tá tradícia chovateľov medonosných včiel. 
I keď máme med doma celý rok, zrejme v 
každej domácnosti sa okolo Vianoc jeho 
konzumácia rapídne zvýši. Sladíme si s ním 
čaj, dochucujeme jedlá, a samozrejme me-
dom plníme vianočné oblátky. 

Včely sú najstarším domestikovaným živo-
číšnym druhom, ich „krotenie“ začalo už 
20 000 rokov pred Kristom. Liečivé účinky 
tohto zdravého sladila boli známe 2000 ro-
kov pred Kristom, v egyptských rukopisoch 
sa med spomína ako látka na liečenie rán. 
Na našom území spomína med, resp. me-
dovinu, byzantský rétor Priskos v roku 448, 
a tak možno povedať, že na Slovensku sa 
včelárstvo preukázateľne pestuje už takmer 
1570 rokov.

Poznáme naozaj veľké množstvo typov 
medov. Samozrejme, rozlišujeme med na 
základe opeľovaného rastlinného druhu, sú 
však aj medy so špecifickými vlastnosťami. 
Zo všetkých existuje napríklad brtnícky 

med, ktorý je získaný od divokých včelstiev 
zberom priamo v dutinách stromov a pre 
svoju vysokú kvalitu je veľmi cenený. 

Med patrí medzi superpotraviny. Je hod-
notným zdrojom energie, pretože je zlože-
ný prevažne z cukrov. Kvalitný a správne 
spracovaný med obsahuje maximálne 18% 
vody, tým znemožňuje plesniam množenie, 
a teda je voči nim imúnny. Med je v podsta-
te potravina s neobmedzenou trvanlivos-
ťou. Časom prirodzene cukornatie, a tým si 
zachováva svoju životnosť. 

Superpotravinou je aj vďaka unikátnemu 
zloženiu vitamínov, minerálov, enzýmov 
a liečivých látok s antibakterálnym a an-
tioxidačným účinkom. Med povzbudzuje 
našu imunitu a regeneruje organizmus. Na 
základe pozbieraného nektáru z konkrétne 
cielených druhov rastlín má med špecific-
ké liečebné vlastnosti. Liečenie medom a 
inými včelími produktmi sa nazýva apitera-
pia. Med natretý na ranu dezinfikuje, hojí a 
dokonca obnovuje ľudské tkanivá. Zdraviu 
prospešné črevné baktérie sú medom vy-
živované a vďaka nemu sa dokážu úspešne 
množiť, čím med predchádza vzniku rôz-
nych ochorení tráviaceho traktu. V podsta-
te chráni celý tráviaci trakt pred rakovinou, 
lieči vredy, zápchu i hnačku. Pokiaľ máte 
tzv. kyselinu, med ju dokáže zneutralizovať. 
Oproti kvasenej kapuste, med je mimoriad-
ne vhodný aj pre chudokrvných ľudí, preto-
že podporuje krvotvorbu a je účinnou zbra-
ňou v boji s nádchou, chrípkou i angínou 
pectoris. Nemali by ho však jesť deti mlad-
šie ako 18 mesiacov, ich žalúdok ešte nie je 
dostatočne vyzretý na spracovanie medu.
Možno vás prekvapíme, ale aj táto superpo-
travina môže byť nebezpečná, dokonca je-
dovatá. U nás sa síce taký med nevyskytuje, 
pokiaľ však včely pozbierajú nektár či me-
dovicu z jedovatých rastlín, vyprodukujú 
jedovatý med. Problém s takýmto medom 
majú najmä na Novom Zélande. Slovenské 
medy sú vďaka rozvinutému včelárstvu na 
svetovom špici v celkovej kvalite, a tak sa 
domácej sladkej dobroty obávať nemusíte. 
Zahreje vás v studených mesiacoch a vďa-
ka svojmu ojedinelému zloženiu bude pre 
vás skvelou prevenciou či liekom pri cho-
robách.

Veronika Tylková

Zdravie počas zimných sviatkov
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VEĽKOOBJEMOVÝ ODPAD

PAPIER
noviny, časopisy, knihy, zošity, katalógy, listy, obálky, letáky, výkresy, telefónny zoznam, plagáty, pohľadnice, zakladače, krepový papier, 

papierový obal, kartón, lepenka, kancelársky papier,

zbytky ovocia, zeleniny, starý chlieb, bezmäsité zbytky jedla, papierové vrecko znečistené zeleninou, ovocím,maslom, džemom, 
použitá papierová vreckovka a servítok, škrupinka z orecha a vajca, usadenina z kávy, čajové vrecko, piliny a hobliny, vata, vlasy, chlpy 

PLASTY + KOVOVÉ OBALY 
plastové fľaše od nápojov, rastlinných olejov, obaly od aviváží, šampónov, čistiacich prostriedkov, tégliky od jogurtov, hračky z plastov,

Plechovky od nápojov, umyté konzervy od mäsa, rýb, zeleniny,iné drobné kovové obaly a pod.

viacvrstvové (krabicové)obaly od mlieka, smotany a iných mliečnych výrobkov,džúsov 

obalové fólie, polystyrén, plastové tašky, vedrá, koše, prepravky atď.

KOMUNÁLNY ZBYTKOVÝ ODPAD

nepatrí do smetnej nádoby: elektroodpad, objemný odpad, stavebný odpad, nebezpečný odpad

ELEKTRO + NO 

To, že ochrana životného prostredia sa vypláca, vieme všetci. 
V spolupráci s nami sa určite vyplatí aj Vám.

BIO odpad 

biologický odpad zo záhrad a horúci popol !!!

10.6.2017 - jarný 2.9.2017 - jesenný  

decemberseptember október november

máj jún júl august

pristavenie kontajnera , vždy na 3 dni ( piatok pristavenie, vývoz kontajnerov v pondelok )

Harmonogram vývozu komunálneho a separovaného odpadu  v roku 2017
Obec  Alekšince

január február marec apríl


